



WFP/Japan ODA News Release

8 March 2011

Japan increases food support to the Palestinian people

HEBRON – A hand-over ceremony today between Japan and the United Nations World Food Programme (WFP) marks Japan's continued commitment to provide food assistance to the poorest of the poor in the West Bank, occupied Palestinian territory.

Japan's generous contribution of US\$ 3.1 million comes in support of the Palestinian Authority (PA) Ministry of Social Affairs Social Safety Net reform plan. Under this plan, the Palestinian people living in extreme poverty receive a food ration, a cash grant and health insurance on a regular basis. The distribution of the food rations is ensured by WFP as part of the Assistance to the Destitute activity in close cooperation with the Ministry of Social Affairs in the West Bank.

With Japan's support, WFP has purchased over 3,000 metric tons of wheat flour in the region in addition to 106 metric tons of canned fish, sufficient to cover the basic food needs of 136,000 people during two months in 2011.

"The Japanese Government is determined to continue its support to the Palestinian people", said Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian National Authority. "This support comes from a human security perspective as well as from its political stand for the Palestinian efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop the capacities of governmental and local institutions in providing basic daily services to people."

"We are extremely grateful for Japan's continued support to providing food to those that need it most in the oPt. It is a clear reflection of Japan's desire to promote peace and stability in the occupied Palestinian territory as well as in the region" said Christine van Nieuwenhuyse, Country Director of WFP oPt Office. "Japan is once again showing the world that it holds a strong leadership position in fighting hunger and poverty, while promoting human security and peace building."



This timely donation comes in a complex global context, with humanitarian agencies worldwide struggling with the impact of high food prices on the much needed relief operations, in addition to the continuing effects of the global financial crisis which has resulted in the downward trend of financial support from donor countries in 2011.

Over the past ten years, Japan has donated more than US\$ 1.5 billion to WFP, thereby becoming the organization's 4th donor in 2010, playing a key role in the fight against hunger worldwide. Since 1993, Japan has allocated more than US\$14 million to WFP operations in oPt, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians exceeding USD 1.1 billion since 1993.

According to the 2010 Socio-Economic and Food Security survey carried out by WFP, the Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO) and the Palestinian Central Bureau of Statistics (PCBS), food insecurity in the West Bank is estimated at 22 percent. This food insecurity remains a direct consequence of income poverty and livelihoods erosion, leading to difficulties in accessing sufficient quantities of quality food.

Today's ceremony in Hebron is attended by H.E. Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian National Authority, the PA Minister of Social Affairs, H.E. Mrs Al-Masri, the Governor of Hebron, Mr Kamel Hemeid and WFP's Country Director Mrs. Christine van Nieuwenhuyse.

#

WFP is the world's largest humanitarian agency fighting hunger worldwide. In 2011, WFP aims to feed more than 90 million people in 73 countries.

WFP now provides RSS feeds to help journalists keep up with the latest press releases, videos and photos as they are published on WFP.org. For more details see: <http://www.wfp.org/rss>

WFP has a dedicated ISDN line in Italy for quality two-way interviews with WFP officials.

For more information please contact (firstname.lastname@wfp.org):

Ancel Kats, WFP/oPt, Cell. +972 (0) 546773128

Noriyuki Takahashi, Second Secretary, Representative Office of Japan to the Palestinian National Authority; noriyuki.takahashi@mofa.go.jp



The Representative of Japan and his Deputy handing wheat flour to the beneficiary



Wheat flour from the people of Japan

برنامج الأغذية العالمي/بيان صحفي خاص بالمساعدة الإتائية الرسمية اليابانية (ODA)

8 آذار 2011

اليابان تزيد الدعم الغذائي للشعب الفلسطيني

الخليل - يُبرز حفل التسليم الذي عقد اليوم ما بين اليابان وبرنامج الأغذية العالمي التابع للأمم المتحدة التزام اليابان المستمر بتقديم المساعدة الغذائية لأحوج الفقراء في الضفة الغربية في الأراضي الفلسطينية المحتلة. وتأتي مساهمة اليابان السخية والتي بلغت 3.1 مليون دولار أمريكي دعماً لخطة إصلاح شبكة الأمان الاجتماعي التابعة لوزارة الشؤون الاجتماعية الفلسطينية (السلطة الفلسطينية). وبموجب هذه الخطة، يحصل الفلسطينيون الذين يعيشون في فقر مدقع على حصص غذائية، ومنح نقدية، وتأمين صحي بشكل منتظم. ويكفل برنامج الأغذية العالمي توزيع الحصص الغذائية كجزء من برنامج تقديم المساعدة إلى أفقر الفقراء، والذي يأتي ضمن التعاون الوثيق مع وزارة الشؤون الاجتماعية في الضفة الغربية.

بفضل الدعم الذي قدمته اليابان، تمكن برنامج الأغذية العالمي من شراء أكثر من 3000 طن متري من دقيق القمح، بالإضافة إلى 106 أطنان مترياً من الأسماك المعلبة، وهو ما يكفي لتغطية الاحتياجات الغذائية الأساسية لـ 136,000 شخص خلال شهرين في عام 2011.

هذا وقد أفاد السيد ناوفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية أن الحكومة اليابانية مصممة على مواصلة دعمها للشعب الفلسطيني. "مضيفاً أن هذا الدعم يأتي من منظور الأمن الإنساني إضافة إلى موقف اليابان السياسي الداعم للجهود الفلسطينية الرامية إلى إقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، وإلى تطوير قدرات المؤسسات الحكومية والمحلية في تقديم الخدمات اليومية الأساسية للناس."

هذا وقد أشادت السيدة كريستين فان نيوفنهاوس، المديرية القطرية لمكتب برنامج الأغذية العالمي في الأراضي الفلسطينية المحتلة، قائلة "إننا نعرب عن امتناننا الشديد لدعم اليابان المستمر في توفير الغذاء لمن هم في أمس الحاجة إليه في الأراضي الفلسطينية المحتلة. وتشكل هذه المساعدة انعكاساً واضحاً لرغبة اليابان في تعزيز السلام والاستقرار في الأراضي الفلسطينية المحتلة وفي المنطقة كذلك"، كما وأضافت السيدة فان نيوفنهاوس أن "اليابان إنما تظهر للعالم مرة أخرى أنها صاحبة موقف ريادي قوي في مكافحة الجوع والفقر، فيما تُعزّز في الوقت ذاته مفاهيم الأمن الإنساني وبناء السلام".



ويأتي هذا التبرع الياباني في الوقت المناسب تماما، في سياق عالمي معقد تكافح فيه المؤسسات الإنسانية تأثير ارتفاع أسعار المواد الغذائية على عمليات الإغاثة الضرورية جدا، بالإضافة إلى الآثار المستمرة للأزمة المالية العالمية التي أدت إلى إتجاه هابط في الدعم المالي المقدم من البلدان المانحة في عام 2011. ويذكر أن اليابان قد تبرعت، على مدى السنوات العشر الماضية، بأكثر من 1.5 مليار دولار أمريكي لبرنامج الأغذية العالمي، لتحل الترتيب الرابع من بين الجهات الممولة للبرنامج عام 2010، لآعبة دورا رئيسيا في مكافحة الجوع في أنحاء العالم. ومنذ عام 1993 خصصت اليابان أكثر من 14 مليون دولار أمريكي لعمليات برنامج الأغذية العالمي في الأراضي الفلسطينية المحتلة، وهي جزء من إجمالي المساعدات التي قدمتها اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993، والتي تتجاوز 1.1 مليار دولار أمريكي.

ووفقا للمسح الخاص بالأمان الاجتماعي-الاقتصادي والغذائي لعام 2010 والذي أجراه برنامج الأغذية العالمي ومنظمة الأغذية والزراعة التابعة للأمم المتحدة (الفاو)، والمكتب المركزي الفلسطيني للإحصاء، فإن نسبة انعدام الأمن الغذائي في الضفة الغربية تقدر بـ 22 بالمائة. ولا يزال انعدام الأمن الغذائي هذا، نتيجة مباشرة للفقر الناجم عن انخفاض الدخل، وتقويض سبل العيش، مما يؤدي إلى صعوبات في الوصول إلى كميات كافية من الغذاء الجيد. وقد حضر مراسم احتفال اليوم في الخليل، سعادة السيد هاشيموتو ناومومي، ممثل اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية، ومعالي السيدة ماجدة المصري، وزيرة الشؤون الاجتماعية في السلطة الفلسطينية، والسيد كامل حميد محافظ الخليل، والسيدة كريستين فان نيوفنهاوس، المديرة القطرية لمكتب برنامج الأغذية العالمي في الأراضي الفلسطينية المحتلة.

#

برنامج الأغذية العالمي هو أكبر منظمة للإغاثة الإنسانية تُعنى بمكافحة الجوع في جميع أنحاء العالم. ويهدف البرنامج خلال عام 2011 إلى إطعام أكثر من 90 مليون شخص في 73 بلدا.

ويقدم البرنامج الآن خدمة RSS لمساعدة الصحفيين في مواكبة أحدث البيانات الصحفية، ومقاطع الفيديو، والصور لحظة نشرها على موقع WFP.org. لمزيد من التفاصيل انظر: <http://www.wfp.org/rss>

يتوفر لدى برنامج الأغذية العالمي خط ISDN في إيطاليا، مخصص لإجراء مقابلات بجودة عالية في كلا الاتجاهين، مع مسؤولي برنامج الأغذية العالمي.

لمزيد من المعلومات يرجى الاتصال بـ **(firstname.lastname@wfp.org)** :

آنسل كاتس، برنامج الأغذية العالمي في الأراض الفلسطينية المحتلة، هاتف محمول رقم: +972(0)546773128

نوريوكي تاكاهاشي، السكرتير الثاني، مكتب الممثلة اليابانية لدى السلطة الوطنية الفلسطينية؛ noriyuki.takahashi@mofa.go.jp